



## EUSKAL MUSEOA-BILBAO-MUSEO VASCO

Miguel de Unamuno Plaza, 4, 48006 Bilbao  
Gurutze kalea / Calle de la Cruz, 4, 48005 Bilbao  
Tfno. 94-4155423 · Fax 94-4790608  
<http://euskal-museoa.org> · [museoa@euskal-museoa.org](mailto:museoa@euskal-museoa.org)



### Astelehenetan • Lunes

10:00 - 19:00

### Asteazkenetik ostiralera arte • De miércoles a viernes

10:00 - 19:00

### Larunbatetan • Sábados

10:00 - 13:30 / 16:00 - 19:00

### Igandeetan • Domingos

10:00 - 14:00

### Astearteetan itxita • Martes cerrado



# EMAKUMEA ETA KIROLA MUJER Y DEPORTE

## ERAKUSKETA - EXPOSICION

Martxoak 6 / Ekainak 15 – 2015 – 6 Marzo / 15 Junio





Zuria eta beltza nagusi duen aztarna da, kirol-jardueren erretratua 1975. urte inguruan. Hau da, nahikoa aspaldi eta urrunekoa da, emakumezkoek egindako kirola lasai-lasai baloratu ahal izateko, nahiz eta emakumeari onartzen zitzaion kirola baino ez izan beharbada.

Gizartean, emakumeek gogor bai gogor lan eginda lortu dute kargu bat hemen eta plaza bat han. Gizarte hori kritikatu gabe, baina guztiok ezagutu eta errepikatzen ditugun alderdiei uko egin gabe ere, erakusketa honek iraganaren isla gozoa izan nahi du, topaleku atsegina oroitzapenak pizteko.

Emakumea-kirola bikotearen aspaldiko funtzionamendua ezagutarazteko aukera ere izan nahi du, benetako den baina gutxitan kontatu izan den historia berriro deskubritzeko aukera. Eta hori guztiori Bizkaian bertan edo Bizkaiarekin Bizkaitik kanpo bikote hori bultzatu edo kirola eginez protagonista izan zirenren ausardia txalotzeko asmoz.

[...]

Es una huella dominada por el blanco y negro, un retrato de las actividades deportivas al límite de 1975. Es decir, tiene el poso y lejanía suficientes como para poder valorar con reposo el deporte fraguado por la mujer, aunque quizás sólo fue el deporte consentido a la mujer. Lejos de criticar a una sociedad en la que ellas se han ganado a pulso y con dureza un puesto aquí y una plaza allá, pero sin renunciar a los aspectos reivindicativos sabidos y repetidos, esta exposición intenta ser un dulce reflejo del pasado, un punto de encuentro agradable para despertar recuerdos.

También una oportunidad para destapar el viejo funcionamiento del binomio mujer-deporte, para redescubrir una historia veraz pero poco contada. Y para aplaudir el coraje de quienes lo alentaron o fueron protagonistas del deporte practicándolo en Vizcaya o con Bizkaia en el exterior de su territorio.

[...]

ERNESTO DÍAZ